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有關「余英時先生歷史講座」 

 

中大崇基學院及新亞書院於 2007 年起聯合主辦「余英時先生歷史講座」，並由

中大歷史系協辦，每年邀請一位對歷史研究具傑出成就的學者蒞臨發表演講。

本年度講座已舉辦至第十二屆。講座過去屢邀得知名學人擔任講者，包括：美

國匹茲堡大學榮休教授許倬雲教授、新加坡國立大學資深教授及前香港大學校

長王賡武教授、美國俄亥俄州立大學及香港科技大學榮休教授張灝教授、台灣

中央研究院院士王汎森教授、北京大學及四川大學教授羅志田教授、台灣中央

研究院副院長黃進興教授、美國加州大學柏克萊分校歷史系教授葉文心教授、

美國亞利桑那州立大學教授田浩教授、國立臺灣大學歷史系特聘教授及臺灣大

學講座教授陳弱水教授、美國加州大學柏克萊分校歷史系教授戴梅可教授，以

及復旦大學特聘教授暨哲學學院博士生導師何俊教授。講座目前由奧斯丁卓犖

慈善基金會贊助。 

 

 

About the Yu Ying-shih Lecture in History 

 

In 2007, CUHK Chung Chi College and New Asia College came together to establish 

the Yu Ying-shih Lecture in History, which is co-organised with CUHK Department of 

History. A distinguished historian is invited each year to deliver lectures and seminars 

on interested topic in History. This year marks its 12th edition. Among the leading 

scholars invited to deliver the lecture have been Professor Hsu Cho-yun of the 

University of Pittsburgh; Professor Wang Gung-wu of the National University of 

Singapore; Professor Chang Hao of Ohio State University; Professor Wang Fan-sen 

of Academia Sinica, Taiwan; Professor Luo Zhitian of Peking University and Sichuan 

University; Professor Huang Chin-shing of the Institute of History and Philology, 

Academia Sinica; Professor Yeh Wen-hsin of the University of California at Berkeley; 

Professor Hoyt Tillman of Arizona State University; Professor Chen Jo-shui of 

National Taiwan University; Professor Michael Nylan of the University of California 

at Berkeley; and Professor He Jun of Fudan University. The lecture is currently 

sponsored by the Austin-Eminence Charitable Foundation. 

 


